
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 8 / 2023 08. 08. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ivo Háger, Mgr. Helena Macháčková DiS, Bohuslava Šimoníková, Marie Fišrová, Emilie
Lošťáková

Omluveni: Mgr. et Bc. Šárka Hošková, MUDr. Kristian Holibka

Neomluveni: Mgr. Jiří Škarabela

Hosté: zástupce státní policie, Ing. Lešanský, paní Henáčová, Ing. Otakar Štěpán Bačák

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda komise zahájil jednání KMČ Slavonín. Schůze je usnášení schopná, přítomno 5 z 8 mi členů. Zápis z
minulé schůze a dnešní program byl schválen všemi přítomnými členy komise.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Značení zóny 30 na ul. Kyselovské u bývalé cihelny.
Zóna 30 na ul. Kyselovské. Spousta lidí v obou městských částech netuší, že zde "nějaká" zóna s omezením 30
na 30 km/hod. existuje. Jsou v domnění, že končí jedna část obce (Nemilany) a začíná druhá obec - městská
část Slavonín a tudíž je dopravní značení anulováno. Jsme názoru, že by do značné míry pomohlo, kdyby se
před přechod pro chodce u cihelny z obou stran osadila dopravní značka, upozorňující na tuto skutečnost (buď
zóna nebo 30 km/hod.).  Neznalost dopravních předpisů řidiče neomlouvá a jsme přesvědčeni o tomto vhodném
dopravním značení. Případně obdobným, se stejným efektem.

2.2 Noční parkování kamionu na ul. Za Kostelem.
parkování kamionu v ul. Za Kostelem. V této ulici, konkrétně u pálenice a firmy Ditrex (budovy bývalého JZD),
poměrně často parkuje kamion s návěsem. Bývá zde přes noc, čímž porušuje vyhlášku města o zákazu
parkování vozidel nad 3,5 t v čase od 22 do 6 hodin ráno. Hmotnost takového vozidla je min. 13,60 tuny a
logicky tím trpí vozovka. Kanalizační šachta je propadlá a kolem asfalt popraskaný. Žádáme hlídky MPO o
kontrolu této lokality. Naše komise investovala peníze z fondu estetizace do opravy ul. Za Kostelem a
nechceme, aby se zničila. 

2.3 Parkování vozidel na ul. Machátova.
Parkování vozidel na ul. Machátova. Mezi autosalonem Hymer a bývalým pneuservisem Proksch, je krajnice
vozovky označená žlutou barvou. Přesto zde často parkují vozidla a komplikují průjezd touto ulicí.

2.4 Stavební materiál na ul. Kyselovská.
Před rodinným domem na ul. Kyselovská 75, je již delší dobu složený na paletě stavební materiál. Žádáme
hlídky MPO o kontaktování majitele tohoto materiálu a jeho odklizení.

3 Vystoupení hostů
Na schůzi vystoupil Ing. Lešanský a paní Henáčová a informovali nás o vrbě rostoucí kolem toku Nemilanky.
Bydlí na ul. Kyselovská. Dle jejich slov je strom ve špatném stavu a bojí se, že se může zlomit velká větev,
sahající až k pěšině a tím ohrozit na zdraví a životě kolem procházející osoby. Žádáme tímto OMZOH a Povodí
Moravy o vyřešení situace resp. ořez stromu.



4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Oprava okapu - Předáno
Vodní tok Nemilanky a přítomnost bobrů. - Předáno
OMZOH reklamace výsadby trvalek. - V realizaci
MPO a měření rychlosti vozidel na ul. Kyselovská. - Před uzavřením
Starší požadavky
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Stanovení dopravního značení na ul. Jižní (u ZŠ) a křižovatky ul. Jižní,
Machátova. - Před uzavřením
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Měření rychlosti na ul. Kyselovská a Jižní. - Před uzavřením
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejné osvětlení) -
Předáno
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejný rozhlas) - V
realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (zničený travní
porost) - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Plodonosné stromy na ul. Kyselovská - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Parkování cizích vozidel před garážemi - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Kaplička sv. Floriána na ul. Zolova - posečení trávy. - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Vodní tok Nemilanky a přítomnost bobra. - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Oprava chodníků a komunikací v letošním roce. - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Stanovisko komise k prodeji pozemků.
Projednali jsme žádost OMAJ k prodeji pozemků ve vlastnictví města, případně zřízení služebnosti přes
nemovitou věc ve vlastnictví města, paní Kučerové a panu Ležatkovi a paní Ležatkové. Komise se shodla a
vyslovila SOUHLAS (5 pro, nikdo proti) s prodejem

5.2 Oprava ul. Božkova.
Paní Bačová, bydlící na ul. Božkova, se ptá, zda při rekonstrukci ul. Kyselovské, opraví alespoň částečně i ul.
Božkovou? Tuto informaci údajně získala od sousední KMČ Nemilany. Máme zato, že informace není správná a
v rozsahu prací této zakázky se s tím nepočítá.

5.3 Žádost na využívání dalších prostor pro knihovnu.
Paní ředitelka knihovny RNDr. Prucková žádá, aby pro činnost pobočky ve Slavoníně mohly být využívány v
určitou a předem domluvenou dobu prostory, kde se schází Klub seniorů. Společně by vytvořili plán sdílení,
který by dodržovali. Knihovna zvažuje i možnost požádat o uvolněné prostory po poště pro rozšíření své
činnosti, což by situaci také řešilo, ale neznají záměry města. Naše komise vítá ve Slavoníně činnost dalších
subjektů a organizací, jež přispějí k zlepšení života občanů této městské části. Nicméně nerozhodujeme o
záležitostech, týkajících se Sociálního odboru nebo SNO resp. OMAJ.

5.4 Rekonstrukce ul. Kyselovské.
Na jednání komise jsme se shodli, že práce postupují správným směrem. Rezervy vidíme v termínech realizace
oproti původnímu plánu etap a informovanosti obyvatel. Příkladem je např. pokládání asfaltového koberce a
úplná uzavírka ulice. Byť na jeden den, tak to způsobilo nemalé komplikace a problémy rezidentům. Věříme, že
kvalita provedeného díla, přinese občanům úlevu a radost.

5.5 Bobři na Nemilance.
Odbor životního prostředí konzultuje možná řešení s předním odborníkem v Evropě, panem Vlastimilem
Kostkanem. Magistrát je i připraven poradit občanům, kterým bobři způsobí škodu na majetku.
 

5.6 Potkani ve Slavoníně.
Pan Zatloukal z ul. Jižní 107/279, zaregistroval kolem kanalizace u svého domu výskyt hlodavců, patrně
potkanů. Protože má doma psa a slepice, nechce použít trávící granule. Obracíme se proto na odbor životního
prostředí s dotazem, jak vyřešit tento závažný problém?
 

5.7 Plánované akce.
LETNÍ KINO.
V sobotu 2.9. od 20ti hodin srdečně zveme spolu s FK Slavonín, širokou veřejnost na shlédnutí hudebního filmu
"Elvis" s Tomem Hanksem v hlavní roli. Promítat se bude tradičně na fotbalovém hřišti na ul. Jižní 30 a to za
každého počasí.



 
DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ.
V neděli 24.9. od 18ti hodin vystoupí v sokolovně na ul. Jižní 30, divadelní ochotnický soubor Ventyl z Hranic a
zahraje komedii "Panenka". 
 
V neděli 22.10. od 16ti hodin pořádáme další divadelní představení ochotnického souboru Tyl z Drahotuší, kteří
přijedou s komedií "Urologie".
 
UKLIĎME ČESKO.
Naše komise zve spoluobčany, aby pomohli zvelebit a vyčistit Slavonín od odpadků. Termín akce určíme na
zářijovém jednání a předpokládá se ŘÍJEN.

5.8 Návrh obytné zóny ul. Durychova.
Zabývali jsme se návrhem obyvatelky paní Ambrožové, která chce v ulici Durychova zřídit "obytnou zónu". Dle
našich informací se v obytné zóně nesmí parkovat a vzhledem k současné a plánované výstavbě v této lokalitě,
není tento záměr žádoucí.

5.9 Tvorba nelegálních černých skládek za "myčkou".
Na základě podnětu obyvatele pana Zatloukala, který má zahradu v sousedství pozemků s parc. č. 1168 a 1169
katastrální území Slavonín a parc. č. 482/5 katastrální území Povel, bychom chtěli provést ořezy keřů, stromků a
trávy. Je to místo za myčkou u křižovatky s ul. Schweitzerova. Dále bychom byli rádi, kdyby se tato lokalita
dostala do pasportu pravidelného sečení. Jde o místo, kde se scházejí bezdomovci a odhazují odpadky.
Členové naší komise se zúčastní podzimní akce "Ukliďme Česko" a spolu s obyvateli Slavonína se zaměříme i
na úklid této lokality. 

5.10 Údržba a výsadba parčíku u sochy sv. Jana Nepomuckého.
Z estetizace jsme si před několika lety nechali vysadit stromy, keře, rostliny. Jde o první etapu, po níž bude
následovat druhá. Stále ale čekáme na informaci, kolik financí nás bude stát pravidelná roční údržba. A dále
chceme vědět, kdy se dokončí výsadba parčíku dle projektu?

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
ODÚR nás požádal o stanovisko. Na dnešním jednání jsme se vrátili k návrhu pojmenování nové autobusové
zastávky na ul. Zolova, kde má nově otevřenou ordinaci paní MUDr. Přikrylová. Zastávka je v blízkosti odbočky
na ul. Za Kostelem. Komise přehodnotila svůj měsíc starý názor a shodla se na názvu "ZOLOVA".
 
Č. j.: SMOL/202614/2023/OMAJ/MR/KAS. Projednali jsme žádost OMAJ k prodeji pozemků ve vlastnictví
města, případně zřízení služebnosti přes nemovitou věc ve vlastnictví města, paní Kučerové a panu Ležatkovi a
paní Ležatkové. Komise se shodla a vyslovila SOUHLAS (5 pro, nikdo proti) s prodejem.

7 Nové požadavky

1 Zóna "30" na ul. Kyselovská u bývalé cihelny.

 zóna 30 na ul. Kyselovské. Spousta lidí v obou městských částech netuší, že zde "nějaká" zóna s omezením 30
na 30 km/hod. existuje. Jsou v domnění, že končí jedna část obce (Nemilany) a začíná druhá obec - městská
část Slavonín a tudíž je dopravní značení anulováno. Jsme názoru, že by do značné míry pomohlo, kdyby se
před přechod pro chodce z obou stran osadila dopravní značka, upozorňující na tuto skutečnost (buď zóna nebo
30 km/hod.).  Neznalost dopravních předpisů řidiče neomlouvá a jsme přesvědčeni o tomto vhodném dopravním
značení. Případně obdobným, se stejným efektem.

2 Parkování kamionu v ul. Za Kostelem.

parkování kamionu v ul. Za Kostelem. V této ulici, konkrétně u pálenice a firmy Ditrex (budovy bývalého JZD),
poměrně často parkuje kamion s návěsem. Bývá zde přes noc, čímž porušuje vyhlášku města o zákazu
parkování vozidel nad 3,5 t v čase od 22 do 6 hodin ráno. Hmotnost takového vozidla je min. 13,60 tuny a
logicky tím trpí vozovka. Kanalizační šachta je propadlá a kolem asfalt popraskaný. Žádáme hlídky MPO o
kontrolu této lokality. Naše komise investovala peníze z fondu estetizace do opravy ul. Za Kostelem a
nechceme, aby se zničila. 

3 Parkování vozidel na ul. Machátova.

Parkování vozidel na ul. Machátova. Mezi autosalonem Hymer a bývalým pneuservisem Proksch, je krajnice
vozovky označená žlutou barvou. Přesto zde často parkují vozidla a komplikují průjezd touto ulicí. Žádáme
hlídky MPO, aby tomuto místu věnovali zvýšenou pozornost.



4 Ořez vrby na ul. Kyselovské 75 a 77.

Na schůzi vystoupil Ing. Lešanský a paní Henáčová a informovali nás o vrbě rostoucí kolem toku Nemilanky. Dle
jejich slov je strom ve špatném stavu a bojí se, že se může zlomit velká větev, sahající až k pěšině a tím ohrozit
na zdraví a životě kolem procházející osoby. Žádáme tímto OMZOH a Povodí Moravy o vyřešení situace resp.
ořez stromu.

5 Potkani na ul. Jižní.

Potkani ve Slavoníně - pan Zatloukal z ul. Jižní 107/279, zaregistroval kolem kanalizace u svého domu výskyt
hlodavců, patrně potkanů. Protože má doma psa a slepice, nechce použít trávící granule. Obracíme se proto na
odbor životního prostředí s dotazem, jak vyřešit tento závažný problém?

6 Ořez stromů a keřů u UNRY.

V lokalitě za bývalou prodejnou UNRA (ul. Kyselovská a Na Stráni) jsou přerostlé keře a stromky. Žádáme o
jejich ořez.

7 Propadlá dlažba chodníku na ul. Kyselovské.

V důsledku dešťů se propadla dlažba chodníku na ul. Kyselovská 25 - 27. Žádáme o opravu.

8 Ořez stromů na ul. Jižní.

Na ul. Jižní 17 jsou přerostlé keře, stromky. Žádáme o jejich ořez.

9 Ořez keřů, stromků a sečení trávy za myčkou.

Na základě podnětu obyvatele pana Zatloukala, který má zahradu v sousedství pozemků s parc. č. 1168 a 1169
katastrální území Slavonín a parc. č. 482/5 katastrální území Povel, bychom chtěli provést ořezy keřů, stromků a
trávy. Je to místo za myčkou u křižovatky s ul. Schweitzerova. Dále bychom byli rádi, kdyby se tato lokalita
dostala do pasportu pravidelného sečení. Jde o místo, kde se scházejí bezdomovci a odhazují odpadky.
Členové naší komise se zúčastní podzimní akce "Ukliďme Česko" a spolu s obyvateli Slavonína se zaměříme i
na úklid této lokality. 

10 Údržba a výsadba parčíku u sochy sv. Jana Nepomuckého.

Z estetizace jsme si před několika lety nechali vysadit stromy, keře, rostliny. Jde o první etapu, po níž bude
následovat druhá. Stále ale čekáme na informaci z OMZOH, kolik financí nás bude stát pravidelná roční údržba?
A dále chceme vědět, kdy se dokončí výsadba parčíku dle projektu?

8 Obecné informace

8.1 Igelitové sáčky do košů na psí exkrementy.
Naše komise zajistila v naší městské části plastové koše na psí exkrementy. Součástí košů jsou igelitové sáčky.
Stává se, že je buď koš naplněný nebo chybí igelitové sáčky. V tom případě je nutné obrátit se na Technické
služby města Olomouce a pana Sojku (mobil 733 594 603), který vše perfektně zajistí. 

8.2 Další jednání komise.
Jednání komise bylo ukončeno v 19:15 hodin Další jednání KMČ 23 se uskuteční v úterý 12. září v 17 hodin v
zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání komise je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 8 / 2023

Datum schválení zápisu: 18. 08. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ivo Háger

Zapsal/a:
Ivo Háger

Ověřil/a:
Mgr. Helena Macháčková DiS


